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                      Lucie Berná             6. 9. 2018 

 

 

Zápis č. 2/2018 ze schůze ÚOK ze dne 6. září 2018 v Olomouci 

 

Přítomni: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba, Jiří Holáň, Mgr. Alexandr Veselý, Roman 

Kučera, Drahomíra Dufková, Mgr. Jaroslav Víšek. 

 

Komise sboru posuzovatelů: Martin Smetana 

Omluveni: Jiří Sčebel 

 

Kontrolní komise: Jiří Ludvík 

Omluveni: Ing. Václav Krůta, Oldřich Vízek 

 

 

Program: 

 

1) zahájení jednání 

2) schválení programu + ověřovatele zápisu 

3) došlá korespondence 

4) schválení daru pro OMCH 

5) jednání ke klubovým posuzovatelům 

6) úprava legislativy 

7) CV Lysá nad Labem 2018 - plemenné chovy, uznávací řízení 

8) klubová výročí 

9) informace k EV Herning - Dánsko (př. Veselý) 

10) konference chovatelských klubů 

11) diskuse 

12) závěr 

 

 

 

Tajemnice komise Lucie Berná byla pověřena zpracováním zápisu. Přítomní schválili 

předložený program a bylo zahájeno jednání. 

 

 

 

Ad. 1. Zahájení jednání 
 

Jednání zahájil předseda ÚOK Ing. Petr Gajda. Jednání bylo svoláno elektronickou poštou. 

Přivítal přítomné, konstatoval, že jednání je usnášeníschopné a představil připravený program. 

Dále přivítal přítomné hosty a to zástupce komise sboru posuzovatelů a zástupce kontrolní 

komise. 

 



 

Ad. 2. Schválení programu, ověřovatel zápisu 
 

Program byl schválen všemi přítomnými. Ověřovateli zápisu byli zvoleni jednohlasně Mgr. 

Jaroslav Víšek a přítel Roman Kučera. 

 

 

Ad. 3. Došlá korespondence 
Byla přijata žádost Klubu chovatelů holubů českých čejek a lysek o poskytnutí dodatečné 

dotace k již proběhlému 95. výročí klubu svého založení.  
Další žádost byla z Klubu chovatelů holubů moravských voláčů, kterým byla v listopadu 2017 

schválena dotace k 60. výročí ve výši 3000,- Kč, která jim byla vyplacena na účet klubu. Jelikož 

se jednalo o kulaté výročí, klub požádal o navýšení dotace z částky 3000,- na 5000,-. 

Klub německých výstavních holubů, žádá o dotaci na činnost (klubové aktivity při májových 

setkání, klubové akce, prosincová speciální výstava). 

Jako každý rok dorazila žádost od Norimberského muzea o poskytnutí příspěvku na provoz ve 

výši 60 euro. 

USESENÍ 18/2/3/1: ÚOK schvaluje poskytnutí finančního příspěvku pro Klub chovatelů 

holubů českých čejek a lysek ve výši 3000,- Kč. Žádosti Klubu chovatelů holubů 

moravských voláčů o navýšení příspěvku o 2000,- Kč se vyhovuje. Žádost Klubu 

chovatelů holubů NVH se zamítá, jelikož se nejedná o dotaci při výročí klubu. Vyplacení 

částek a odpověď Klubu chovatelů holubů německých výstavních holubů zajistí tajemník 

komise Lucie Berná. 

Sekretariát provede úhradu 60 EUR jakožto každoroční příspěvek na provoz 

holubářského muzea v Norimberku. 

 

 

Ad. 4. Schválení daru pro OMCH 

 

V termínu 22. – 26. 8. 2018 proběhla Olympiáda mladých chovatelů v Praze Suchdole. Sekce 

chovatelů holubů byla požádána o darování dvou věcných cen pro vítěze. Návrhy na ceny jsou 

knihy Holubi od př. Petržílky a RNDr. Tyllera. 

USNESENÍ 18/2/4/2: Z rozpočtu ÚOK budou poskytnuty dvě knihy Holubi pro vítěze 

OMCH 2018 v celkové výši 998,- Kč. Zajistí tajemník komise Lucie Berná. 

 

 

Ad. 5. Jednání ke klubovým posuzovatelům 

 

V červnu bylo zjištěno, že Klub českých staváků si školí své klubové posuzovatele. Začátkem 

srpna byl klub vyzván dopisem ÚOK chovatelů holubů k podání vysvětlení k celé nastalé 

situaci. Klub českých staváků písemně odpověděl, že z jejich strany nedošlo k žádnému 

pochybení a pouze naplnili doporučení bývalé ÚOK.  

Přítel Holaň seznámil přítomné s průběhem ústní komunikace s vedením klubu. Klub byl 

upozorněn, že klubový posuzovatel, který neprošel řádnou adeptskou přípravou (tříletým 

školením na posuzovatele), nemůže posuzovat akce pořádané svazem či jeho organizační 

složkou. Za takové posuzovatele sbor posuzovatelů nemůže zodpovídat. Varianta, že 

posuzovatelé ČSCH budou na klubových výstavách posuzovat bez razítka je naprosto nemožná. 

Klub si doporučení bývalé ÚOK vysvětlil po svém a nadále pokračuje v činnosti, která se 

neslučuje se směrnicemi a stanovami ČSCH. Klub neustále operuje neformálním jednáním s 

bývalou ÚOK, kdy dle jejich vysvětlení jim bylo něco slíbeno, povoleno. Snahou bylo vždy 



pouze vysvětlení, jak mají dále pokračovat ve své činnosti, což nebylo ze strany Klubu nikdy 

pochopeno a doporučení si vysvětlují jako schválení.  

Přítel Veselý a př. Dufková po přečetní e-mailové korespondence mezi klubem a ÚOK nemají 

pocit, že by klubu bylo někdy něco slíbeno, schváleno natož povoleno. 

Přítel Smetana byl osloven Klubem českého staváka s dotazem, jakou literaturu by doporučil 

k výchově posuzovatele. Přítel Smetana odpověděl na dotaz a v žádném případě nic 

neschvaloval ani nepovoloval, jak si klub omylem vysvětluje. 

V minulosti byl několikráte klub vyzýván k vytvoření a sepsání jejich vize, jak si fungování 

v klubu představují. Do dnešní doby klub nepředložil žádný písemný koncept, jak chtějí v klubu 

fungovat. Celá záležitost je podstoupena k vyjádření kontrolní komisi. 

Předseda Ing. Petr Gajda kontaktuje v nejbližší době Klub českých staváků a vyzve 

představitele klubu k osobnímu jednání s ÚOK a po několikáté klubu vysvětlí jejich porušování 

směrnic a pokusí se najít společnou řeč s klubem, aby se ukončil nesoulad v komunikaci. 

USNESENÍ 18/2/5/3: Kontrolní komise prověří do 30. 9. 2018 jednání klubu ve výchově 

klubových posuzovatelů a připraví zprávu pro ÚOK. Předseda Gajda kontaktuje do 20. 

9. 2018 Klub českého staváka a seznámí klub z výstupem schůze ÚOK a domluví osobní 

jednání s klubem. 

 

 

Ad. 6. Úprava legislativy 

 

Všichni zástupci ÚOK byli vyzvání ke kontrole a revizi směrnic v průběhu zimy. Členové ÚOK 

připraví poznámky k případné aktualizaci směrnic v roce 2019. (podepisování oceňovacích 

lístků, opatřování razítkem atd.  

USNESENÍ 18/2/6/4: Členové ÚOK připraví revizi veškerých směrnic sekce chovatelů 

holubů v průběhu zimy. Úkol trvalý. 

 

 

Ad. 7. CV Lysá nad Labem 2018 - plemenné chovy, uznávací řízení 

 

Předseda Gajda upozornil, že letošní rok máme plemenné chovy, které se schvalují podle 

nastavených směrnic. Předseda sboru posuzovatelů př. Holaň spolu s př. Kučerou vyberou 

posuzovatele na CV v Lysé nad Labem, kteří budou posuzovat plemenné chovy. Žadatelům o 

plemenné chovy zaslat po uzávěrce na CV podmínky pro uznávání plemenných chovů.  Zajistit 

správné řazení holubů na výstavě. Přítel Holaň doporučil, aby jeden plemenný chov – kolekci 

osmi holubů posuzoval jeden posuzovatel. Plemenný chov bude na výstavách řazen ve zvláštní 

expozici při obecné výstavě, řazení bude holubi, holubice zvlášť. 

USNESENÍ 18/2/7/5 : Žadatelům o plemenné chovy budou rozeslány podmínky pro 

uznávání plemenných chovů. Zajistí tajemník ÚOK Lucie Berná. Př. Holaň a Kučera 

zajistí posuzovatelé na plemenné chovy. 

 

 

Ad. 8. Klubová výročí 

 

V letošním roce několik našich klubů oslaví nebo již oslavilo své výročí vzniku. Přítel Holaň 

navštívil jako zástupce ÚOK již oslavu Klubu českých voláčů sivých, která byla velmi příjemná 

a pohodová. Ostatní kluby při oslavách navštíví další členové ÚOK. 

 

 

 



Ad. 9. Informace k EV Herning - Dánsko   

 

V listopadu nás čeká Evropská výstava v Dánsku. Přítel Veselý seznámil ostatní členy ÚOK 

s přípravami na EV, které běží od podávání přihlášek. Na výstavu je přihlášeno celkem padesát 

vystavovatelů s 336 holubi a jako kontaktní osoba je pro sekci holubů schválen přímo on sám. 

Jako posuzovatelé jsou nominovaní na prvním místě př. Veselý na druhém místě př. Gajda a 

v případě nutnosti na třetím místě př. Ráček. 

 

 

Ad. 10. Konference chovatelských klubů 

 

Předseda Gajda vyzval přítomné k naplnění usnesení z minulé schůze a to vybrat termín pro 

letošní Aktiv klubů. Všichni přítomní se shodli, že z důvodu pozdějšího termínu letošní 

Ústřední konference chovatelů holubů, která byla letos volební, je velmi těžké najít rozumný 

termín na Aktiv klubů.  Dále nás čeká EV v Dánsku plus CV v Lysé nad Labem což nejsou 

malé úkoly. Z těchto důvodů bude letošní Aktiv klubů zrušen a společenské setkání s kluby 

bude naplánované na příští rok. V případě žhavých témat se mohou kluby obrátit na přítele 

Kučeru, který má na starosti kluby a zajistí další komunikaci s ÚOK. 

USNESENÍ 18/2/10/5: Oslovit kluby a informovat o zrušení letošního setkání z časových 

důvodů. Zajistí Lucie Berná. 

 

 

Ad. 11. Diskuse 

 

Přítel Roman Kučera informoval ÚOK o proběhlé olympiádě MCH 22. – 26. 8.2018 v Praze 

Suchdole, které se zúčastnilo 11 soutěžících z Čech a jeden soutěžící ze Slovenska. Oproti 

loňskému roku je to navýšení o 9 soutěžících. Potencionální adept je př. Vlach z Hodonínska, 

který má velmi dobré výsledky. V mladší kategorii bylo cca šest nováčků, s kterými se bude 

nadále pracovat. V budoucnosti by rádi začali pořádat výstavy pro mladé holubáře od 15 do 25 

let, kdy hlavní důraz bude kladen na výstavy holubů a odbornou znalost. Cílem je neztratit 

nadějné mladé chovatele po 18 roce věku. 

Přítel Veselý vznesl dotaz, zda by nebylo vhodné pro naše posuzovatele na větší výstavách 

zajisti menší občerstvení v podobě kávy, vody, sušenky. Zkušenosti hovoří o tom, že to bude 

velkým přínosem ke spokojenosti posuzovatelů. Přítel Holaň podpořil názor př. Veselého o 

zajištění malého občerstvení ráno před posuzování.  

Přítel Kučera doporučil dřívější zajištění ubytování na CV Lysé nad Labem, které nebylo 

v loňském roce úplně vyhovující. 

Předseda Gajda připomněl dořešení platby za letošní školení posuzovatelů v Dánsku v termínu 

14. – 16. 9. 2018. Původní rozhodnutí ÚOK za platbu školení při počtu šesti zájemců byla 

úhrada 100 euro každého účastníka a z rozpočtu ÚOK 70 euro. Jelikož z původních šesti 

zájemců jedou pouze dva, společně s posuzovateli sekce drůbeže, bylo by korektní poopravit 

původní rozhodnutí. V tomto případě postačí prostředky z rozpočtu na úhradu nákladů za celé 

školení a platby budou účastníkům školení vráceny. Účastníci jsou povinni ze školení připravit 

prezentaci na příští školení posuzovatelů pro ostatní posuzovatele a sepsat krátkou zprávu do 

časopisu Chovatel. 

Přítel Holaň upozornil na seznam řazení plemen při CV v Lysé nad Labem, které nebývá úplně 

ideální a je potřeba na něm pracovat. Přítel Martin Smetana kontaktuje pana Prombergra a 

pokusí se dohodnout správné řazení v katalogu a další řazení barev a kreseb, které jsou odvislé 

od přihlášených plemen na výstavu. 



Přítel Kučera přednesl návrh pro kluby, kterým dlouhodobě schází posuzovatelé na klubové 

výstavy. Klub by si vytipoval adepty na posuzovatele, ti by posuzovali pouze na jejich 

speciálkách. Měli by razítko adept ČSCH, klub by za ně složil vratnou kauci cca 3000,- a jezdili 

by na naše školení, ale při adeptůře by mohli posuzovat v klubu samostatně, šlo by pouze o 

speciální klubovou výstavu pořádanou klubem.  Po třech letech by museli složit posuzovatelské 

zkoušky, a pokud by to neudělali, kauce, kterou za ně klub složil by propadla a už by nemohli 

posuzovat. Tento námět je na další zvážení a diskuzi.  

USNESENÍ 18/2/11/6: Při CV v Lysé nad Labem zajistit ranní občerstvení pro 

posuzovatele – zajistí př. Drahomíra Dufková. Zajistit vrácení příspěvku 100 eur 

účastníkům školení posuzovatelů v Dánsku. Připravit průzkum ubytování při CV pro 

členy ÚOK – zajistí tajemník Lucie Berná. Kontaktovat pana Prombergra ohledně řazení 

plemen, barev a kreseb v katalogu při výstavách – zajistí př. Smetana.  

 

 

Ad. 12. Závěr 

 

Přítel Gajda poděkoval všem přítomným za účast a vstřícný přístup a jednání ukončil. Zvukový 

záznam z jednání uložen u tajemníka ÚOK. 

 

 

Ověřovatel zápisu: Mgr. Jaroslav Víšek, Roman Kučera 

Zápis vyhotovila: Lucie Berná – tajemnice ÚOK. 

 

 

 

V Olomouci dne 6. září 2018. 


